
 

 

VEKS' Embedsmandsudvalgsmøde nr. 171 

1 

Embedsmandsudvalgsmøde nr. 171 

BeslutningVis beslutning 

Der henvises til beslutninger under det aktuelle dagsordenspunkt. Lars Gullev bød velkommen. 

2 

Referater 

BeslutningVis beslutning 

Bestyrelsesreferat nr. 184 fra møde den 8. juni 2018 taget til efterretning. Bestyrelsesreferat nr. 186 

fra møde den 28. september 2018 taget til efterretning. EMU-referat nr. 170 fra møde den 18. sep-

tember 2018. Anja Whittard Dalberg havde 29. oktober sendt en mail til VEKS om, at når formule-

ringen ”EMU tilslutter sig indstillingen” i Prepare er angivet under ”beslutninger”, kan det opfattes, 

som EMU kan træffe beslutninger, hvilket ikke er tilfældet. VEKS ser på, hvordan misforståelser 

fremadrettet kan undgås. Ellers godkendt. 

3 

Ejerstrategi (Indstilling) 

BeslutningVis beslutning 

EMU havde ingen bemærkninger til indstillingen til bestyrelsen. 

4 

Tranegilde Fjernvarme - nye kunder (Indstilling) 

BeslutningVis beslutning 

Morten Stobbes gennemgang gav anledning til en drøftelse af ”parcelhustariffen” i Tranegilde 

Fjernvarme og om argumentet for, at der skal være en 10 års garanti ift. naturgasprisen. Grunden er, 

at tariffen skulle kunne bruges generelt for huse < 300 m3, hvoraf nogle vil være i det område, pro-

jektforslaget omfattede, med deraf følgende bindinger. VEKS’ administration ser endnu engang på 

argumenterne. EMU anbefaler, at det indstilles til bestyrelsen, at bevillingen til Tværhøjgård er un-

der forudsætning af, at VEKS får en garanti fra developeren om, at de huse, der skal bygges, også 

bliver forsynet med fjernvarme. Pia Berring gjorde opmærksom på, at det af teksten i ”Projektfor-

slag til forsyning med fjernvarme af erhvervsområde mellem Vejleåvej og Ringsted-Banen iht. for-

slag til lokalplan 1.85” fremgår, at referencen i de samfundsøkonomiske beregninger er individuelle 

varmepumper, mens det i det bilagte regneark står som Naturgas. [Det er efterfølgende bekræftet, at 

referencen er individuelle varmepumper, og at det er teksten i regnearket, der er forkert. Der er reg-

net med de korrekte tal]. EMU havde ingen yderligere bemærkninger til indstillingen til bestyrelsen. 

5 

Økonomirapportering og budget (Indstilling) 

BeslutningVis beslutning 

Rasmus Byskov Kappel gennemgik punktet, og gennemgangen af budgettet gav anledning til føl-

gende kommentarer: Det er svært for politikerne at ”se lyset” for investeringer der i en årrække gi-

ver underskud på budgettet, når der først kommer en positiv værdi efter 2038. Rasmus Byskov 

Kappel orienterede om, at vi har fået tilbagemelding fra Forsyningstilsynet om, at vi ikke behøver at 

betale forrentning af egenkapitalen tilbage som forudsat, før sagen er afgjort. Vi har valgt at holde 

fast i den udmeldte pris og reducerer derfor afskrivningerne. I forbindelse med at vise VEKS pris-

udvikling over de senere år bør man også vise udviklingen for andre forsyningsformer, vi sammen-

ligner os med. Hermed kan man også få en fornemmelse af, hvad den grønne omstilling 

ster.   Forslaget til retningslinjer for bestyrelsens godkendelse af anlægsprojekter gav anledning til 

en drøftelse af, hvordan bestyrelsen bliver involveret i forbindelse med evt. overskridelser af bevil-
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linger. Rasmus Byskov Kappel forklarede, at bestyrelsen ved ikke uvæsentlige overskridelser altid 

involveres i form af ansøgning om en tillægsbevilling. EMU havde ingen yderligere bemærkninger 

til indstillingen til bestyrelsen. 

6 

Salg af grund i Rødovre (Indstilling) 

BeslutningVis beslutning 

Overskriften på punktet er forkert, idet der ikke er tale om salg af en grund, men salg af en ret-

tighed. EMU havde ingen bemærkninger til indstillingen til bestyrelsen. 

7 

Genindvinding af overskudsvarme fra smøreoliekøling (Indstilling) 

BeslutningVis beslutning 

Teksten vedrørende etablering af havvandskøling bliver ændret, da det drejer sig om at bibeholde 

eksisterende havvandskøling som back-up. EMU havde ingen yderligere bemærkninger til indstil-

lingen til bestyrelsen. 

8 

Varmeleveringsaftalerne (Orientering) 

BeslutningVis beslutning 

Taget til efterretning. 

9 

Spids- og reservelast strategi (Orientering) 

BeslutningVis beslutning 

Taget til efterretning. 

10 

Varmelager i Høje Taastrup, Business Case (Orientering) 

BeslutningVis beslutning 

Morten Stobbe orienterede om, at vi stadig mangler den endelige aftale med Vestforbrænding om at 

bidrage til lageret. Taget til efterretning. 

11 

Tilslutnings- og forblivelsespligt (Orientering) 

BeslutningVis beslutning 

Lars Gullev oplyste, at mødet med Køge Kommune og KLAR Forsyning om eventuel hjemtagning 

af Køge Fjernvarme har været på et meget indledende stade, og at det er for tidligt at sige noget om, 

hvordan en eventuel model kunne se ud. Janne Foghmar oplyste, at Glostrup evt. kunne være inte-

resseret i at hjemtage et mindre område fra Brøndby Fjernvarme. Taget til efterretning. 

12 

Store varmepumper i fjernvarmen (SVAF) projekt (Orientering) 

BeslutningVis beslutning 

Morten Stobbe oplyste, at med udsigten til nye elafgifter kommer økonomien i projektet til at se 

mere fornuftig ud, og at det – hvis det havde været anlagt alene baseret på spildevand - måske ville 

kunne komme til at betale sig hjem, selv om det ikke var forudsat, da det er et demonstrationspro-

jekt. Der er mulighed for at arrangere et besøg for EMU på anlægget i det nye år, hvis der er inte-

resse for det. Taget til efterretning. 

13 

Røggaskondensering KKV8 (Orientering) 

BeslutningVis beslutning 

Morten Stobbe kunne bekræfte på spørgsmål fra Susanne Seerup, at de i materialet nævnte forskel-

lige anlægstyper, alene går på forskellige varmepumpetyper. Er der interesse for at se nærmere i den 
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bagvedliggende uddybende rapport, kan den fremsendes ved henvendelse til VEKS. Taget til efter-

retning. 

14 

Forlig vedrørende transmissionsledning (Barslund) (Orientering) 

BeslutningVis beslutning 

Lars Gullev nævnte, at VEKS’ samlede reduktion i omkostninger til entreprisen er reduceret med 

ca. 44 mio. kr., idet der er påløbne renter på ca. 9 mio. kr. Taget til efterretning. 

15 

Geotermi koncession (Orientering) 

BeslutningVis beslutning 

Taget til efterretning. 

16 

Oversigt over investeringsprojekter (Orientering) 

BeslutningVis beslutning 

På spørgsmål fra Inge Sørensen kunne Morten Stobbe orienterer om, at investeringer vedr. fortsat 

fjernvarmeudbygning i Køge vil blive behandlet på første møderunde i det nye år. Anja Whittard 

Dalberg spurgte til, om oversigten kunne fremsendes i excel, da den er vanskelig at læse. Morten 

Stobbe: vi ser på, om vi kan tilpasse, så det bliver læseligt. 

17 

Status på sager i Forsyningstilsynet og -klagenævnet (Orientering) 

BeslutningVis beslutning 

Taget til efterretning. 

18 

Energipolitisk orientering samt Nyt fra Dansk Fjernvarme (Orientering) 

BeslutningVis beslutning 

Susanne Seerup mente ikke, som det fremgik af præsentationen, at en overskudsvarmeafgift på 20,5 

kr./GJ er en del af energiaftalen, men en del af den bagvedliggende analyse. [VEKS har efterføl-

gende checket forholdet og kan oplyse følgende: Den 14. november 2018 har Energi-, Forsynings- 

og Klimaministeren fremsat ”Lov om ændring af lov om varmeforsyning og lov om planlægning 

(Ophævelse af adgangen til at pålægge ny tilslutningspligt, indregning af overskud for varmepum-

per m.v.), hvor lovforslaget ud over at introducere nye regler for fremtidige forbrugerbindinger også 

tager hul på regelforslag for overskudsvarme. Lovforslaget indfører et nyt begreb i lovgivningen – 

”falsk overskudsvarme” samt indfører regler i forhold til overskudsvarme til et forventeligt senere 

lovforslag (”overskudsvarmeafgift”), der endnu ikke er fremsat. DI Energi og Dansk Fjernvarme 

har i høringssvar givet udtryk for, at det først og fremmest er stærkt betænkeligt og en uskik, at lov-

forslaget sniger nye regler og begreber ind for et lovforslag, der muligvis først senere skal fremsæt-

tes, når der er fundet en løsning på de politiske forhandlinger om overskudsvarme”. Det er således 

korrekt oplyst af Susanne Seerup, at overskudsvarmeafgiften ikke er en del af Energiaftalen, men 

som det fremgår af ovenstående, er man allerede lovgivningsmæssigt begyndt at håndtere begrebet, 

før de bagvedliggende analyser er færdiggjort, og før der er fundet en løsning på de politiske for-

handlinger om overskudsvarme.] Taget til efterretning. 

19 

Næste møder (Orientering) 

BeslutningVis beslutning 

Taget til efterretning. 

20 

Eventuelt 

BeslutningVis beslutning 
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Morten Stobbe: Er der interesse for, at VEKS forsøger at få Dansk Fjernvarme til at arrangere et 

kursus/temadag vedrørende energiplanlægning i københavnsområdet? Det kræver et passende antal 

deltagere, og CTR har allerede tilkendegivet, at de gerne vil have et par deltagere med. Det samme 

gælder VEKS’ administration. Umiddelbart var der en positiv tilkendegivelse, hvorfor Morten Sto-

bbe sender lidt materiale ud, som kan danne baggrund for en konkret interessetilkendegivelse.   Lars 

Gullev afsluttede med at ønske en rigtig glædelig jul. 
 


